
 1 

 
 

 
10.01.2019 

 
I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut. 
 
Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Har Naalakkersuisut mulighed for at oplysse hvor mange erhvervsfiskere og fabriksarbejdere, der 

på landsbasis, de seneste fem år er blevet sendt hjem, og er blevet berørt af fiske fabriks lukninger? 

Hvad er grunden til hjemsendelsen? 

2. Har Naalakkersuisut tal på, hvor meget der de seneste 5 år, har været udbetalt i offentlig- og social 

hjælp i forbindelsen med medarbejder hjemsendelser fra fabrikker? 

3. Har Naalakkersuisut, i forbindelse med midlertidige fabrikslukninger på landssplan -en 

handlingsplan, der skal forhindre erhvervsfiskere og fabriks medarbejder, står i stampe og bliver 

passive? 

4. Hvilke fremtidige handlingsplaner har Naalakkersuisut for at undgå, at fabriksarbejdere blot bliver 

hjemsendt? 

5. Hvilke fremtidige handlingsplaner har Naalakkersuisut for at fabriksmedarbejdere i forbindelse 

med velbegrundede fabrikslukninger, kan forblive på arbejdsmarkedet? 

 

(Medlem af Inatsisartut, Aqqa Samuelsen, Inuit Ataqatigiit) 

 

Begrundelse: 

I de seneste år er det kendt, at fabrikker over hele landet af forskellige årsager holdes midlertidigt lukket. I 
forbindelse med midlertidige fabrikslukninger, er det kendt, at de tærer på livskvaliteten for de implicerede 
parter. Det vil sige erhvervsfiskere og fabriksarbejdere. 
 
Det er kendt, at der under de midlertidige fabrikslukninger landet rundt, er forskellige løsninger på, hvordan 
man håndterer sagerne for erhversfiskerne og fabriksarbejderne. Somme tider kan der lokalt være behov for 
faglige kurser for erhvervsfiskerne eller fabriksarbejderne. Dette for at undgå, at man blot udbetaler 
offentlig- eller social hjælp. 
Jeg vil gerne have oplyst hvor stort et beløb der bliver udbetalt, som offentlig- eller social hjælp,  til 
erhvervsfiskerne og fabriksarbejderne, i den periode hvor der er midlertidige fabrikslukninger og, hvor der 
forud ikke er taget højde for andre tiltag. 
 
Det er ønskeligt, og af største interesse, istedet for bare kedelige hjemsendelser, at få oplyst hvilke fremtidige 
tiltag og konkrete handlingsplaner der barsles med, for at sikre det bedste og mest stabile erhvervsforhold 
for fiskere-, fangere- og fabriksarbejdere. 
 

Jeg ønsker mine spørgsmål bliver besvaret indenfor 10 arbejdsdage. 

 


